
Dobré zprávy na přelomu roku

V sobotu 27. října se uskutečnil plánovaný zájezd KPT do rakouského Lutzmannsburgu v malém obsazení čtyř osob, 
neboť se nám nepodařilo sehnat autobus pro 17 přihlášených lidí za rozumnou cenu. Nicméně s menší účastí jsme
předem počítali (proto byly na říjen naplánovány 2 akce) poněvadž Lutzmannsburg je opravdu určen spíše pro 
mládež a nás dospělé s velkým břichem, ale sportovním duchem. Proto jsme původní čistě „koupací“ program mírně 
rozšířili a kromě Lutzmannsburgu a maďarského Büku navštívili i rakouský hrad Forchtenstein. V burgenlandském 
Eisenstadtu se pak přítomným dámám podařilo zapůsobit na místního faráře dokonce natolik, že nám neváhal 
bezplatně ukázat hrobku skladatele Josefa Haydna a místní unikátní kalvárii z roku 1707 uvnitř uměle postavené hory 
(tzv. Haydnův horský kostel), ačkoli jindy se zde platí vstupné. 

Druhý den, shodou okolností o státním svátku 28. října, pak došlo ještě k jedné drobné události, která stojí za zmínku. 
V ten den dosáhl rozdíl v počtu přístupů na webové stránky Klubu přátel turistiky a na oficiální stránky MěKS číslo 
2 000 ve prospěch stránek KPT. Není bez zajímavosti, že stránky www.meksmk.cz vznikly na objednávku, tj. za 
finanční podpory města, krátce poté, co nastoupil do funkce nynější ředitel MěKS, který v současnosti jejich obsah
aktualizuje. KPT (a tedy i stránky www.turistimk.estranky.cz) vznikly až o několik měsíců později na základě toho, že
se stejný ředitel rozhodl zájezdovou činnost MěKS ukončit. Stránky KPT založil šikovný mladík Jirka Grasgruber, 
teprve později jsem se je naučil aktualizovat i já. Nicméně stále platí, že stránky KPT jsou provozovány zdarma, proto 
jsou bohužel tolik zaplevelené reklamou, která je do nich umisťována automaticky. Na serveru MěKS se totiž pro tyto 
stránky místo nenašlo.

Aby bylo jasno, nejde o to porovnávat kdo je „lepší“, zda MěKS nebo KPT. Ostatně MěKS se, mj. prostřednictvím 
obětavé práce paní Makovičkové, na činnosti KPT významně podílí, ale prý se o tom nesmí mluvit, aby se nám 
v sousedních Ivančicích, kde místní KIC stejným způsobem podporuje turistiku už léta, nesmáli. Vtip je v tom, že 
ředitel MěKS před dvěma lety turistiku zakázal, a díky tomu vznikly podmínky pro to, aby se mohlo objektivně 
prokázat, že turistika zajímá občany Krumlova víc, než celá komplexní činnost MěKS. Kdyby totiž tehdy ředitel MěKS 
nechal turisty na pokoji, byly by dnes úspěchy krumlovských turistů i jeho úspěchy, aniž by pro to musel sám cokoli 
udělat, a nikdo by se nad tím nepozastavoval. Nicméně nechci být k panu Švédovi nespravedlivý – když se potkáme, 
na pozdrav mi vždy odpoví, což se některým pánům z radnice nestává.

Pokud tedy KPT zase někdo nezruší, bude jeho činnost pokračovat i v roce 2013. V lednu se kromě novoroční 
vycházky uskuteční i tradiční návštěva vinného sklepa v Bořeticích, neboť v blízkém okolí vznikly letos další dvě 
rozhledny, které je třeba navštívit. Letos ale uděláme malou změnu – skalní turisté, kteří s námi byli v roce 2012 
nejméně na 4 zájezdech, pojedou (budou-li chtít) s námi do sklepa zdarma, a kdo byl s námi letos třikrát, zaplatí jen 
část vstupného. Část dopravy tak bude uhrazena z mírného přebytku, vzniklého po letošních zájezdech, a vstupné do 
sklepa za zájemce, splňující výše uvedené podmínky max. do počtu 30 osob, uhradím já sám, neboť se rád pohybuji 
ve společnosti slušných lidí, a na zájezdy KPT nikdo jiný nejezdí. Rád se však ve sklepě setkám i s dalšími lidmi, 
které na rozdíl od dobrého vína samotná turistika tolik neláká, případně s některým krumlovským politikem, který mi 
tam snad konečně vysvětlí, proč jsou turisté pro město tak nebezpeční. 

Na další setkání s vámi, včetně zájezdu do Dunajské Stredy 24.11. se těší
Pavel Roháček 

http://www.meksmk.cz/
http://www.turistimk.estranky.cz/



